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Børne- og Undervisningsudvalget 

Christiansborg 

Svar på spørgsmål 344 (Alm. del): 

I brev af 3. juni 2020 har udvalget stillet mig følgende spørgsmål: 

Spørgsmål 344:  

”Vil ministeren kommentere henvendelse fra "En gruppe gymnasieelever 

(Trine, Anne-Sofie og Lærke)" om prisloft på studieture, jf. BUU alm. 

del – bilag 106 og 187 (internt).” 

 

Svar: 

Studieturene er en vigtig del af elevernes udvikling på ungdomsuddan-

nelserne, og derfor må prisen ikke blive så høj, at nogle elever ikke har 

råd til at betale. Desuden er det vigtigt for regeringen, at dyre studieture 

ikke bliver et konkurrenceparameter skolerne imellem. Derfor finder 

regeringen det vigtigt at indføre et prisloft over deltagerbetalingen på 

studieture, hvor det dog fortsat skal være muligt at skaffe penge til stu-

dieture på anden vis end gennem deltagerbetalingen. 

 

Det er positivt, at Aalborg Handelsgymnasium og mange andre skoler 

oplyser prisen, inden man starter på uddannelsen. Men det er ikke me-

ningen, at det skal være nødvendigt at arbejde ved siden af en ungdoms-

uddannelse for at kunne deltage på en rejse sammen med resten af klas-

sen. Det kan heller ikke afvises, at prisen afholder nogle elever fra at 

vælge uddannelsen eller specifikke retninger fra pga. prisen. Regeringen 

er optaget af, at studieturene ikke bidrager til at skabe A- og B-hold. 

 

 

Med venlig hilsen 

 

Pernille Rosenkrantz-Theil 

Børne- og Undervisningsudvalget 2019-20
BUU Alm.del - endeligt svar på spørgsmål 344 

Offentligt
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